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瑞虎郵資票 

 

  發行日期：民國 111年 4 月 21日 

用    紙：燐光郵票紙 

設 計 者：曾凱智 

 承 印 者：法國卡特安全印刷廠 

票    幅：43 × 25.5 (毫米)，上、下邊各有 2 個半圓孔 

圓    孔：半徑為 1.5毫米，兩圓孔圓心間距為 20毫米 

刷    色：彩色 

發行數量：60 萬枚 

 

繼 110 年發行福牛郵資票之後，本公司續發行系列生肖郵資票－「瑞

虎郵資票」1種，瑞虎圖案以剪紙風格呈現，喜氣穩重的瑞虎，給人威嚴福

德之感，象徵樂觀進取、福氣亨通。背景襯以吉祥意象，祝福新年四季平

安，如意豐收。每枚郵資票正面下方左側印有 3個英文字母組成之卷號及 4

碼阿拉伯數字組成之序號，每卷 1,000枚，共發行 600卷。 

配合郵資票發行，同日推出精美郵摺 1 款 2 式（1 式面值以紅色打印

6,000 本，另 1 式以黑色打印 2,000 本），郵摺內均含面值 9 元、13 元、15

元、17元瑞虎郵資票各 1枚、「新年郵票（110年版）」1套 2枚及小全張 1

張，並附瑞虎郵資票樣張 1枚，以饗愛郵人士。 

本項郵資票訂於民國 111 年 4 月 21 日裝入基隆愛三路郵局、臺北北門

郵局、臺北火車站郵局、臺北大安郵局、內湖郵局、內湖碧湖郵局、南港

郵局、板橋國慶郵局、新店郵局、中和郵局、三峽郵局、樹林郵局、三重

中山路郵局、淡水郵局、淡江大學郵局、新莊郵局、輔仁大學郵局、林口

郵局、桃園成功路郵局、中壢郵局、中壢內壢郵局、龍潭郵局、楊梅郵局、
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新竹武昌街郵局、新竹科學園郵局、新埔郵局、竹北郵局、竹東郵局、苗

栗中苗郵局、臺中民權路郵局、臺中英才郵局、潭子郵局、彰化中央路郵

局、鹿港郵局、員林郵局、斗六西平路郵局、嘉義玉山郵局、臺南成功路

郵局、新興郵局、左營郵局、高雄站前郵局、高雄西甲郵局、鳳山郵局、

岡山郵局、屏東民生路郵局、宜蘭中山路郵局、花蓮國安郵局、臺東大同

路郵局及郵政博物館之郵資票出售機供顧客自行打印面值使用。 

各局郵資票出售機配置若有變動，請以中華郵政全球資訊網

（http://www.post.gov.tw）公布之資訊為準。 

 

附帶發行： 

1.首日封每個新臺幣 3元，自民國 111 年 4 月 19日開始發售。 

2.郵摺每本新臺幣 200元，自民國 111年 4 月 21 日開始發售。 
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Lucky Tiger Postage Label 

 

First day of issue: April 21, 2022 

Paper used: Phosphorescent stamp paper 

Designer: Tseng Kai-chih   

Printer: Cartor Security Printing (France) 

Size of label: 43 × 25.5（mm）; with two semi-round holes at both upper and 

lower sides  

Round holes: 1.5 mm radius; 20 mm between the centers of the two holes 

Color: Colorful 

Quantity: 600,000 labels 

 

Following the “Auspicious Ox Postage Label” issued in 2021 Chunghwa 

Post has issued a “Lucky Tiger Postage Label.” This postage label employs 

paper cuttings to depict the composed and radiant air of a tiger. The majestic and 

imposing manner of tiger symbolizes optimism, aggressiveness and good fortune. 

Auspicious patterns are decorated at its background to suggest peace during all 

four seasons and a bountiful harvest for the coming year. On the lower left 

corner of each label is a serial number with three English letters (which signify 

the roll number) and four Arabic numerals. There is a total of 600 rolls with 

1,000 labels each. 

A folio with two styles (from which, 6,000 copies with denominations 

printed in red while 2,000 copies black) is released along with the postage label. 

Each folio includes one each in NT$9, NT$13, NT$15 and NT$17 

denominations of the label, a set of two stamps and a souvenir sheet of “New 

Year’s Greeting Postage Stamps (Issue of 2021)” and a specimen label.  

The postage label will be available on April 21, 2022 in postage label 

vending machines at the Postal Museum and the following branches: Keelung 

Aisan Rd., Taipei Beimen, Taipei Railway Station, Taipei Daan, Neihu, Neihu 
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Bihu, Nangang, Banqiao Guoqing, Xindian, Zhonghe, Sanxia, Shulin, Sanchong 

Zhongshan Rd., Tamsui, Tamkang University, Xinzhuang, Fu Jen Catholic 

University, Linkou, Taoyuan Chenggong Rd., Zhongli, Zhongli Neili, Longtan, 

Yangmei, Hsinchu Wuchang St., Hsinchu Science Park, Xinpu, Zhubei, Zhudong, 

Miaoli Zhongmiao, Taichung Minqyuan Rd., Taichung Yingcai, Tanzi, 

Changhua Zhongyang Rd., Lugang, Yuanlin, Douliou Xiping Rd., Chiayi Yushan, 

Tainan Chenggong Rd., Xinxing, Zuoying, Kaohsiung Railway Station Front, 

Xiaogang, Kaohsiung Xijia, Fongshan, Gangshan, Pingtung Minsheng Rd., 

Yilan Zhongshan Rd., Hualien Guoan and Taitung Datong Rd.  

For further information about the alternation of the allocation of postage 

label vending machines, please refer to our website at http://www.post.gov.tw. 

 

By-issues:   

1. FDC at NT$3 apiece to be sold from April 19, 2022.  

2. Stamp folio at NT$200 a copy to be sold from April 21, 2022.  


